
Javna razprava o programu
IV. samoprispevka

Kje je naša
ekološka
zavest?

Samoprispevek — to je gotovo ena od značil-
nosti našega sistema in naših Ijudi. Do zdaj so
se Ljubljančani že trikrat zavestno odločili, da
bodo prispevali del osebnega dohodka za grad-
njo vsem potrebnih objektov: vrtcev, šol, zdrav-
stvenih domov, domov starejših občanov itd.

Ob izteku IH. samoprispevkajezdajv razpravi
program objektov in naprav, ki naj bi jih zgradi li z
novim, IV. samoprispevkom. Tokrat potekajo
vse dejavnosti pod geslom: »Da bo tudi jutri živ-
Ijenje«. Gre namreč za objekte in naprave za
sanacijo, zaščito in varstvo okolja.

V programu, ki ga jezagotovo že dobilo vsako
Ijubljansko gospodinjstvo, je seznam in opis
vseh načrtovanih objektov. Pa si jih na kratko
oglejmo, razvrščene na 5 področij:

1. Varstvo zraka — gre za ekološko sana-
cijotermoelektrarneToplarnaLjubljana, in sicer
za vgraditev naprav za čiščenje dima (SO2 in
dušikovi oksidi), za gradnjo novega dimnika
(180m) ter za šiirjenje omrežja daljinskega
ogrevanja in s tem za odpravo lokalnih kotlarn,
ki so veliki onesnaževalci.

2. Varstvo voda — tu je zajeta gradnja po-
vezovalnega sistema mestnega vodovoda,
zaščita varstvenih pasov vodnih virov, gradnja
in sanacija lokalnih vodovodov in gradnja
osrednje čistilne naprave.

3. Sanacija grajskega pobočja — gre za
komunalno in energetsko opremo ter za ozele-
nitev in komunalno ureditev pobočja Ljubljan-
skega gradu.

4. Deponija smeti — naj bi bila ena sama,
t. i. »Centralna smetišnica Ljubljane«. Zgradili
naj bi jo na 40 ha zemljišča, proč od naselij in z
moderno lehnologijo.

5. Komunalna ureditev potniške postaje
Ljubljana — ker bodota projekt gradili v fazah,
je v program zajeta 1. etapa, in sicer najnujnejši
mestni del (garaže, prestavitev kolektorja, ko-
munalna-oprema in dostop s Titove ceste).

Program je dokaj obsežen, gre pa za objekte
in naprave, pomembne za vse mesto in ne
samo za našo občino.

Na zadnjem posvetu med predstavniki mest-
nega operativnega štaba IV. samoprispevka in
šišenskih KS pred pričetkom javne razprave je
bilo slišati precej pripomb na program. Ome-
nimo jih samo nekaj v razmislek:

— Zakaj bi sedaj razpisovali samoprispevek,
ko pa vlada splošna dnjžbena in gospodarska
kriza in se življenjska raven Ijudi tako hitro niža?

— Predstavniki Medvod so bili zelo glasni,
saj jih moli, da program govori le o varstvu zraka
in voda na mestnem območju in ne tudi na pri-
mestnem. V Medvodah si namreč že dalj časa
prizadevajodoseči namestitevčistilnih napravv
tovarni Aero, saj njegov tozd Celuloza spušča
veliko odpadnih snovi v Soro.

— Program govori o sanaciji, se pravi »oz-
dravitvi , ureditvi po novih načelih« (po slovarju
tujk F. Verbinca), niti besedice pa ni o krivcih, o
odgovornosti za stanje, kakršno je, tako zraka
kot voda.

Pripomb je bilo še veliko, v javni razpravi jih
bo še več. Krajani bodo gotovo na vsako odprto
vprašanjezahtevali argumentiran odgovor, zato
bo tudi OK SZDL poskrtela za prisotnost stro-
kovnjakov na teh razpravah.

Na novembrskem referendumu pa se bo vsak
odločal po svoji vesti in s polno odgovomostjo
do prihodnjih rodov in jutrišnjega zdravega živ-
•jenja. Vilma Prezelj


